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Protokół Nr XXXVI 

z sesji Rady Powiatu w Kętrzynie 

24 czerwca 2021 roku, godz. 12:30 

 

 

Ustawowy skład Rady Powiatu w Kętrzynie stanowi 19 radnych, podczas 

rozpoczęcia obrad nieobecny radny Ryszard Kawczyński. Lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu. Obrady prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu w 

Kętrzynie Urszula Baraniecka. W posiedzeniu wzięli udział zaproszeni dyrektorzy i 

naczelnicy oraz mieszkańcy powiatu, którzy zgłosili się do wzięcia udziału  

w dyskusji nad Raportem o Stanie Powiatu Kętrzyńskiego za 2020 rok. 

 

Ad. pkt 1 

OTWARCIE SESJI 

 

O godz. 12:30 w Sali Kominkowej Starostwa Powiatowego w Kętrzynie 

Przewodnicząca Rady Urszula Baraniecka otworzyła XXXVI sesję Rady Powiatu w VI 

kadencji, stwierdziła prawomocność obrad i powitała zebranych radnych oraz 

zaproszonych gości. 

 

Ad. pkt  2 

PRZEDSTAWIENIE PORZĄDKU OBRAD 

  

Na wstępie Przewodnicząca przedstawiła porządek posiedzenia i poprosiła o 

zgłaszanie wniosków o jego zmianę. 

 

1. Otwarcie XXXVI sesji Rady Powiatu w Kętrzynie i stwierdzenie prawomocności 
obrad. 

2.  Przedstawienie porządku obrad - zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmian. 
3.  Sprawozdanie Starosty Kętrzyńskiego z prac Zarządu Powiatu w Kętrzynie w okresie 

międzysesyjnym. 
4.  Zapytania do Starosty Kętrzyńskiego i członków Zarządu Powiatu po złożonym 

sprawozdaniu. 
5.  Odpowiedzi na zadane zapytania do Starosty Kętrzyńskiego i członków Zarządu 

Powiatu. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Informacje, oświadczenia i wolne wnioski. 
8. Debata nad Raportem o stanie Powiatu Kętrzyńskiego w roku 2020. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Kętrzynie wotum 

zaufania. 
10. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
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budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2020 r. i podjęcie uchwały w sprawie ich 
zatwierdzenia oraz uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w 
Kętrzynie za 2020 r.: 
a) przedstawienie przez Zarząd Powiatu w Kętrzynie sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2020 r. 
oraz informacji o stanie mienia Powiatu Kętrzyńskiego, 
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu z 
wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2020 r., 
c) odczytanie przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie 
stanowiska tej komisji o sprawozdaniu finansowym wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2020 r. oraz uchwały tejże komisji o 
wniosku w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kętrzynie z tytułu 
wykonania budżetu za 2020 r., 
d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu 
w Kętrzynie z tytułu wykonania budżetu za 2020 r., 
e) dyskusja Radnych Powiatu Kętrzyńskiego dotycząca rozpatrzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego 
za 2020 r., 
f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem  
z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2020 rok, 
g) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kętrzynie z 
tytułu wykonania budżetu za 2020 rok.  

11. Podjęcie uchwał w sprawach:  
a) uzupełnienia składu osobowego Komisji Budżetu, Promocji, Transportu, 

Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu w Kętrzynie; 
b)  nadania Statutu Powiatowemu Domowi Dziecka w Reszlu; 
c) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Reszlu 
za rok 2020; 
d) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Szpitala Powiatowego w Kętrzynie za 
rok 2020; 
e) przedłużenia terminu do załatwienia skargi na działania Szpitala Powiatowego w 
Kętrzynie; 
f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2021 – 
2035; 
g) zmian w budżecie powiatu na rok 2021; 
h) zwiększenia kwoty dotacji celowej udzielonej Gminie Miejskiej Kętrzyn na 

realizację zadania publicznego polegającego na zimowym utrzymaniu dróg 
kategorii powiatowej położonych na terenie Miasta Kętrzyn. 

12.  Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Powiatu z 27 maja 2021 r.  
13. Zamknięcie XXXVI sesji Rady Powiatu w Kętrzynie.  
 

 

Starosta Michał Kochanowski złożył wniosek o zmianę nazwy projektu uchwały 

zaproponowanej  
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w przesłanym porządku obrad, a mianowicie w punkcie 11 a) należy zamienić słowo 

„uzupełnienia” na „zmiany”, tak jak zostało to zapisane w przesłanym projekcie 

uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady Urszula Baraniecka poddała pod głosowanie wniosek 

zgłoszony przez Starostę Michała Kochanowskiego. Wniosek został przyjęty głosami 17 

„za” i 1 „wstrzymującym się”.  

 

Na obrady przybył radny Ryszard Kawczyński. 

 

Ad. pkt  3 

SPRAWOZDANIE STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO Z PRAC ZARZĄDU POWIATU  

W KĘTRZYNIE W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 

 

Przechodząc do kolejnego punktu obrad Przewodnicząca Rady Urszula 

Baraniecka poprosiła Starostę Michała Kochanowskiego o przedstawienie 

sprawozdania. 

Starosta poinformował, że sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w okresie od 

27 maja 2021 r. do 24 czerwca 2021 r. radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Starosta poinformował, że w tym 

czasie Zarząd Powiatu obradował na  

3 posiedzeniach. Starosta dodał, że pozwoli sobie nie odczytywać sprawozdania, ale 

chciałby przedstawić informację na temat działalności punktu szczepień. Starosta 

poinformował, że na dzień 24 czerwca 2021 r. w punkcie szczepień zostało 

wykonanych 6 450 szczepień. Ponadto od 14 do 20 czerwca stwierdzono dwa 

zachorowania na COVID-19 , a w bieżącym tygodniu jedno. 

 

Ad. pkt 4 

ZAPYTANIA DO STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO I CZŁONKÓW ZARZĄDU 

 

Radny Piotr Soćko odnosząc się do informacji ze sprawozdania o zawartym 

porozumieniu pomiędzy Szpitalem Powiatowym w Kętrzynie a Uniwersytetem 

Warmińsko Mazurskim w Olsztynie zapytał, na jakich zasadach studenci będą odbywali 

praktyki w szpitalu i czy w tym momencie będzie to znaczną korzyścią dla kętrzyńskiej 

placówki.  

Radny Łukasz Wiśniewski poprosił o wyjaśnienie, jakie działania zostały podjęte 

w związku  

z organizacją ruchu na czas zamknięcia mostu w Prośnie. 
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Ad. pkt 5  

ODPOWIEDZI NA ZAPYTANIA DO STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO I CZŁONKÓW ZARZĄDU 

POWIATU 

Starosta Michał Kochanowski poinformował, że Zarząd Powiatu zapoznał się z 

treścią umowy podpisanej przez Szpital Powiatowy w Kętrzynie i Uniwersytet 

Warmińsko – Mazurski w Olsztynie i jest to początek autentycznej współpracy. Starosta 

przypomniał, że Rada Powiatu podjęła już uchwałę dotyczącą stypendium dla 

studentów medycyny, ale w praktyce nie materializuje się w oczekiwany sposób. 

Starosta wyjaśnił, że w ramach umowy Powiat udostępni studentom kierunku 

lekarskiego bezpłatne noclegi w internacie, a jest to początek wiązania przyszłej kadry 

lekarzy z naszą placówką równolegle do programu stypendialnego. Starosta dodał, że 

konsekwencją umowy mogą być staże rezydenckie i inne formy współpracy ze 

szpitalem. Następnie Starosta poprosił o słowo komentarza radnego Krzysztofa 

Tytmana, który jest współautorem umowy. 

Radny Krzysztof Tytman poinformował, że sformalizowanie umowy pozwala na 

to, aby  

w kętrzyńskim szpitalu odbywały się praktyki studentów wydziału lekarskiego, a 

zaoferować możemy praktyki po pierwszym roku – pielęgnacyjne oraz po czwartym i 

piątym roku – w zakresie chorób wewnętrznych i chirurgii ogólnej. Radny dodał, iż 

autorzy umowy mają nadzieję, że praktyka zostanie przez studentów odebrana na tyle 

pozytywnie, że część z nich będzie chciała odrabiać także staż podyplomowy w naszej 

placówce, natomiast przyjmowanie rezydentów w zakresie chorób wewnętrznych i 

chirurgii ogólnej jest marzeniem do którego dąży Dyrektor. Radny wyjaśnił, że ważnym 

elementem umowy jest materialna pomoc jaką w tym czasie proponuje Powiat 

Kętrzyński studentom, a mianowicie zapewnienie zakwaterowania. 

 Następnie Starosta odniósł się do prośby radnego Łukasza Wiśniewskiego i 

zgodził się, że jest to dobry moment, aby wyjaśnić temat remontu mostu w Prośnie i 

związanej z tym organizacji objazdu. Starosta poinformował, że planując budżet na 

2021 rok, w pozycjach inwestycyjnych został zapisany remont tego obiektu z kwotą 

przekraczającą 4 000 000 zł i zamiarem pozyskania środków zewnętrznych na ten cel. 

Starosta powiedział, że na przełomie stycznia i lutego złożony został wniosek do 

rezerwy ogólnej za pośrednictwem Ministerstwa Infrastruktury i taka dotacja została 

przyznana na koniec maja, a jeszcze przed otrzymaniem ostatecznej decyzji o dotacji, 

ale posiadając wiedzę  

o pozytywnym rozpatrzeniu wniosku, Zarząd ogłosił postępowanie na wyłonienie 

Wykonawcy tej inwestycji. Starosta zaznaczył, że dotację z rezerwy ogólnej należy 

wykorzystać do końca roku kalendarzowego, w związku z czym po podpisaniu umowy z 

Wykonawcą nie ma już czasu na uruchamianie mostu zastępczego. Starosta 

powiedział, że zdaje sobie sprawę, iż droga objazdu jest dużo dłuższa, ale decyzja o 

zamknięciu mostu była nieunikniona, ponieważ most będzie całkowicie rozebrany i  

zostaną położone nowe płyty kompozytowe, które będą bezpiecznym rozwiązaniem na 
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lata. Starosta wyjaśnił, że most jest w fatalnej kondycji i zagraża bezpieczeństwu 

mieszkańców,  

a następnie dodał, że most miał być zamknięty od środy, ale ze względu na dojazdy do 

szkoły Wykonawca zgodził się na zamknięcie mostu dopiero w poniedziałek. Ponadto 

Starosta poinformował, że na wniosek radnej Gminy Korsze oraz członka Zarządu Pani 

Aliny Janiszewskiej, Zarząd Powiatu zadecydował o uruchomieniu czterech bezpłatnych 

kursów dziennie dla mieszkańców Prosny do Korsz  

i z powrotem. Dodatkowo Starosta powiedział, że jest po rozmowach z właścicielami 

fermy w Bykowie, którzy zadeklarowali, że dostosują godziny pracy dojeżdżającym 

osobom tak, aby pasowały do rozkładu autobusów. Starosta poinformował również, że 

Wykonawca zgodził się na uruchomienie ruchu pieszych przez most we wrześniu, po 

ułożeniu płyt kompozytowych stanowiących nową nawierzchnię mostu. Starosta 

podsumowując swoją wypowiedź wyjaśnił, że położenie miejscowości i geologiczne 

uwarunkowania nie pozwalają na zbudowanie mostu tymczasowego, ponieważ nie 

byłoby to bezpiecznym rozwiązaniem.  

 

Ad. pkt 6 

INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że w okresie międzysesyjnym wpłynęły 

dwie interpelacje radnego Jana Adamowicza. Następnie Przewodnicząca oddała głos 

radnemu w celu przedstawienia interpelacji.  

 

 Radny Jan Adamowicz wyjaśnił, że część odpowiedzi na pytania zawarte w 

interpelacji już padła. Następnie wyjaśnił, że mieszkańcy Prosny słysząc informację o 

remoncie mostu cieszyli się, ale również brali pod uwagę, że będzie to wyglądało tak, 

jak przy poprzednich remontach, a więc możliwy był ruch pieszy przez most. Radny 

powiedział, że rozumie zaniepokojenie mieszkańców informacją  

o zamknięciu mostu na pół roku i dodał, iż myśli, że można było spróbować rozwiązać 

ten problem poprzez budowę kładki pontonowej dla pieszych. Radny powiedział, że 

jeśli takie rozwiązanie nie jest możliwe to chciałby usłyszeć jaka byłaby jego 

przewidywana cena. Radny odczytał interpelację (zał. nr 3 ). Następnie radny 

poinformował, że druga interpelacja dotyczy drogi Garbno – Drogosze i dodał, że już na 

posiedzeniu Komisji Budżetu informował o tym, że mieszkańcy Dublin interweniują w 

sprawie braku chodnika wzdłuż tej drogi. Radny wyjaśnił, że jest to nieduża odległość 

ponad 1 km, a ponadto zwrócił uwagę że na tym odcinku znajduje się przepust 

zwężający pas drogowy i również nie zaprojektowano jego przebudowy w ramach 

inwestycji. Radny odczytał drugą interpelację (zał,. nr 4). 

 

Ad. pkt 7 

INFORMACJE, OŚWIADCZENIA I WOLNE WNIOSKI 
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 Starosta Michał Kochanowski odnosząc się do interpelacji radnego Jana 

Adamowicz powiedział, że ważne są drogi i ścieżki rowerowe, ale często z chodników 

budowanych w ciągu drogi powiatowej czy wojewódzkiej korzysta niewiele osób, a 

koszty inwestycji w takim przypadku są nieadekwatne. Starosta poinformował, że 

decyzje o zamówieniu ofertowym są zawsze sporządzane  

w oparciu o dokumentację techniczną. Starosta przypomniał, że na remont drogi 

Drogosze – Garbno na odcinku prawie 3 km zostanie wykorzystana dotacja bezzwrotna 

w kwocie 3 000 000 zł, a w ramach inwestycji przewidziana jest wymiana gruntów,  

barierki, zatoczki autobusowej oraz inne kosztowne elementy. Następnie Starosta 

odniósł się do słów radnego Jana Adamowicz, w których powiedział, że Zarząd już od 

1,5 roku wiedział o remoncie mostu w Prośnie. Starosta wyjaśnił, że zawsze przy 

projektowaniu budżetu mówi, iż pewne inwestycje są planowane, ale zapisy będą 

realizowane dopiero w przypadku pozyskania środków zewnętrznych i w przypadku 

mostu w Prośnie, który kosztuje ponad 4 000 000 zł, bez dofinansowania zewnętrznego 

nie zostałby wyremontowany. Starosta powiedział, że czas zamknięcia przejazdu 

zostanie maksymalnie skrócony, a uruchomiona bezpłatna linia autobusowa 

rekompensuje mieszkańcom niedogodność. 

  

Ad. pkt  8 

DEBATA NAD RAPORTEM O STANIE POWIATU KĘTRZYŃSKIEGO W ROKU 2020 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że na Sali jest dwóch 

mieszkańców powiatu, którzy zgłosili chęć wzięcia udziału w debacie oraz zebrali 

wymaganą ilość podpisów, ale w pierwszej kolejności poprosiła Starostę Kętrzyńskiego 

o zabranie głosu.   

 Starosta Michał Kochanowski powiedział, że oprócz zasadniczej strategicznej 

wartości Raportu, to znaczy informacji o działalności Zarządu Powiatu, realizacji 

uchwał, strategii, programów i planów za rok ubiegły, Raport powinien mieć jeszcze 

dodatkowy atrybut, czyli jak najszerzej poinformować naszych mieszkańców o tym 

czym Zarząd Powiatu się zajmował. Starosta poinformował, że w roku 2020, kiedy 

trwała pandemia, odbyły się konsultacje Raportu z mieszkańcami powiatu w formie 

relacji na żywo w mediach społecznościowych. Starosta powiedział, że spotkanie 

cieszyło się dużym zainteresowaniem, odbyła się dyskusja, mieszkańcy zadawali 

pytania, a w tym roku przygotowany został wideoraport, który krótko i zwięźle 

streszcza to co zostało zawarte w dokumencie. Starosta poprosił o wyświetlenie filmu 

(https://www.facebook.com/powiatketrzynski/videos/330997448689524/). 

 

 Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu zaprosiła do zabrania głosu Pana 

Zbigniewa Nowaka. 

 Pan Zbigniew Nowak powiedział, że bierze udział w debacie już trzeci raz, a jest 

to szczególny dzień dla Zarządu Powiatu oraz wszystkich radnych, ponieważ jest to 

https://www.facebook.com/powiatketrzynski/videos/330997448689524/
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wspólna praca. Pan Nowak dodał, że jest to również ważny dzień dla pracowników 

Starosta Powiatowego, ponieważ to ich praca  

i wysiłek. Odnosząc się do Raportu Pan Zbigniew Nowak powiedział, że chce wyrazić 

bardzo dobrą opinię o dokumencie i wyjaśnił, że śledzi przygotowywanie Raportów od 

czasu, gdy takie rozwiązanie zostało ustawowo wprowadzone i widzi postęp, ponieważ 

jest to dokument, który pokazuje ogrom pracy wykonanej w 2020 roku. Pan Nowak 

powiedział, że dokument powstał również dzięki sekretarzowi powiatu i to właśnie 

Pani Joanna Mazurowska zebrała informacje od naczelników  

i dyrektorów, a następnie opracowała dokument. Następnie Pan Nowak powiedział, że 

na szczególną uwagę zasługuje działalność prawodawcza i płynie z tego wniosek, że w 

urzędzie pracują bardzo dobrzy naczelnicy, pracownicy i sekretarz. Pan Nowak 

powiedział, że Rada podjęła prawie 100 uchwał,  

a Zarząd jeszcze więcej i nadzór nie uchylił żadnej z nich. Mieszkaniec powiatu 

powiedział również, że w ramach Budżetu Obywatelskiego Powiat zrealizował trzy 

zadania na ponad 100 000 zł i zachęcił, aby przeznaczyć większą kwotę na ten cel w 

latach następnych i wyzwolić w społeczeństwie  aktywność. Pan Nowak zauważył 

również, że Zarząd Powiatu wypracował zysk, ponieważ osiągnięte dochody były 

wyższe niż planowane. Ponadto powiedział, że ocena stanu dróg w powiecie jest czymś 

nowym  

i uświadamia mieszkańcom jaki jest stan dróg oraz że Zarząd i Rada podejmując decyzję 

o remoncie  kierują się określonymi kategoriami stanu dróg. Pan Nowak powiedział, że 

Powiat realizował kilkanaście programów w obszarze szeroko rozumianej polityki 

społecznej, co jest bardzo cenne dla mieszkańców. Pan Zbigniew Nowak powiedział, że 

ostatnią kwestią jaką chce poruszyć są inwestycje, ponieważ wiele samorządów mówi, 

iż przez pandemię nie udało się zrealizować wielu planów, natomiast Zarząd Powiatu 

czynił starania, aby pandemia nie przeszkodziła i udało się wykonać prawie 30 

inwestycji przy pozyskanych środkach zewnętrznych. Pan Nowak powiedział również, 

że jako mieszkańcowi podoba mu się to, co Starosta prezentuje w mediach, ponieważ 

szeroka informacja sprawia, że na sesjach nie muszą pojawiać się rzesze mieszkańców, 

aby wiedzieć co dzieje się  

w powiecie. Pan Zbigniew Nowak podziękował, że Rada Powiatu potrafi ze sobą 

rozmawiać,  

a posiedzenia przebiegają w spokoju i wysokiej kulturze. Pan Zbigniew Nowak 

pogratulował Zarządowi  

i Radzie Powiatu oraz podziękował za możliwość wypowiedzi. 

 

 Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu Pana Stanisława Kulasa. 

 

 Pan Stanisław Kulas na wstępie poinformował, że w tamtym roku również chciał 

wziąć udział  

w debacie ale uniemożliwił to wymóg zebrania 150 podpisów w czasie pandemii. Pan 
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Stanisław powiedział, że jeśli Zarząd chce, aby mieszkańcy zabierali głos w debacie 

należy im trochę pomóc. Dodał, że raport jest bardzo szczegółowy i dosyć obszerny ale 

powinien również zawierać analizę mocnych i słabych stron oraz szans i zagrożeń. Pan 

Kulas stwierdził, że chce powiedzieć trochę  

o zagrożeniach i szansach. Odnosząc się do mostu w Prośnie zgodził się, że faktycznie 

przejazd nie został zabezpieczony w inny sposób ale dodał, iż trzeba patrzeć również na 

uwarunkowania techniczne i należy pamiętać, że kiedy wpłynęła petycja to reakcja 

Starosty była bardzo szybka i prawidłowa, tak jak w wielu innych przypadkach. 

Następnie Pan Kulas odniósł się do sprawy przekształcenia Szpitala Powiatowego w 

Kętrzynie w szpital jednoimienny i powiedział, że z jednej strony może decyzja była 

słuszna bo któryś szpital i tak musiał być przekształcony, a ponadto wpłynęły z tego 

tytułu dodatkowe środki, ale wadą jest gorsza opieka nad osobami chorymi na inne 

schorzenia niż koronawirus. Pan Kulas dodał, że można było wybrać inną drogę, jak 

zrobił to szpital w Giżycku czy Nidzicy, czyli przekształcić tylko część oddziałów. 

Mieszkaniec powiatu powiedział również, że pozytywne jest zatrudnianie osób bez 

względu na polityczne uwarunkowania, a za przykład podał szpital. Ponadto zwrócił 

uwagę, że jest wielu znanych lekarzy, którzy ukończyli kętrzyńskie liceum 

ogólnokształcące, które miało kiedyś wysoki poziom, więc dobrze byłoby skorzystać z 

ich pomocy jako kętrzyńskich ambasadorów. Pan Kulas przytoczył słowa Starosty, który 

kiedyś porównał Miasto i Powiat do płuc, które muszą współpracować i razem 

wspierać system społeczności lokalnej. Pan Kulas powiedział, że niestety jedno z tych 

płuc jest zarażone wirusami nepotyzmu, kumoterstwa i nieudolności, ponieważ 

stracenie 14 000 000 zł dofinansowania na remont dróg to nieudolność, co akurat w 

Powiecie się nie zdarzyło. Pan Kulas poprosił, aby wspomóc miasto w działaniach, aby 

takie przypadki już się nie zdarzały, bo odbija się to na wszystkich mieszkańcach. Pan 

Kulas powiedział, że zna dobrze to miasto od lat sześćdziesiątych i przykro patrzeć na 

to, że dziś Kętrzyn jest gdzieś z tyłu, a kiedyś bił się o to czy jest pierwszy czy drugi w 

województwie po Olsztynie. Pan Kulas podsumowując swoją wypowiedź powiedział, że 

oceniając pracę Zarządu Powiatu uważa, że zasługuje on na wotum zaufania. 

 

 Radny Jan Adamowicz na wstępie podziękował Panu Zbigniewowi Nowakowi za 

docenienie pracy całej Rady Powiatu, która ma wspólny wkład w to jak samorząd 

funkcjonuje i jak odbierany jest przez społeczeństwo. Radny pogratulował i wyraził 

uznanie dla Starosty, Zarządu Powiatu oraz wszystkich pracowników Starostwa, że 

samorząd w 2020 roku funkcjonował właśnie w ten sposób. Następnie radny 

powiedział, że cały dokument ocenia bardzo dobrze, ale dla przeciętnego mieszkańca 

lektura może być zbyt obszerna do przeczytania. Radny odnosząc się do oceny dróg i 

ich stanu  

i powiedział, że być może zostały przyjęte złe kryteria lub ktoś zrobił to niezbyt solidnie, 

ponieważ  

w 2018 roku most w Prośnie oceniono na 1 punkt czyli stan bardzo zły, a w kolejnym 



 9 

roku 3,4 punktu czyli stan dobry, natomiast w roku 2020  - 2,9 punktu – stan 

zadowalający. Radny zapytał skąd wynikają takie rozbieżności i czy jest to błąd w 

ocenie. Radny odniósł się także do dróg w gminie Korsze  

i poinformował, że ul. Nowy Świat otrzymała ocenę C – stan niezadowalający, a jest to 

nawierzchnia  

z kilkoma łatami i jedną dziurą, ale niedaleko jest ul. Kopernika, którą oceniono na stan 

zadowalający,  

a jest to droga gruntowa, na której w czasie opadów zbiera się wiele kałuż. Radny 

powiedział, że przy ocenie dróg powinno się brać pod uwagę nie to ile osób w tej chwili 

przejeżdża daną drogą, ponieważ jeśli jej stan jest zły to kierowcy wybierają inne 

możliwe trasy. Radny poprosił autorów tej części opracowania, aby zastanowili się czy 

nie popełnili błędu przy ocenie lub przyjęte kryteria nie są błędne. 

 

 Radny Krzysztof Tytman przyłączył się do gratulacji składanych autorom 

dokumentu  

i powiedział, że również ocenia go wysoko, widzi postęp w porównaniu do Raportów z 

poprzednich lat. Radny wyjaśnił, że w swojej wypowiedzi chce odnieść się do kwestii, 

które poruszał już w ubiegłym roku, a mianowicie zdawalność matur oraz 

wykorzystanie pieniędzy na szkolenia nauczycieli w szkołach dla których organem 

prowadzącym jest Powiat Kętrzyński. Radny powiedział, że przeczytał informację, iż 

zdawalność matur w 2020 roku w liceach ogólnokształcących była na poziomie od 

37,5% do 100 %,  

a na szkolenia nauczycieli wykorzystano 56% środków. Radny stwierdził, że nie 

podejmie się oceny tych danych z uwagi na bardzo specyficzny rok, zmiany w szkole i 

trudne warunki pracy nauczycieli oraz uczniów. Radny powiedział, że kolejnym 

problemem są drogi, a według radnego przedstawiony wykaz jest prawdziwą wartością 

i to co zostało zapisane jest aktualne na 2020 rok. Radny wyjaśnił, że nie można przyjąć 

jednego standardu drogi i odnosić się według niego do każdego rodzaju drogi na 

terenie powiatu. Radny podkreślił, że inwestycje zakończone w ciągu jednego roku to 

wydatki ok. 20 000 000 zł, więc jest to ogromny wysiłek i sukces. Następnie radny 

odniósł się do informacji o sanepidzie  

i przypomniał, że w ubiegłym roku krytycznie wypowiadał się wobec braku wielu 

informacji dotyczących instytucji i stwierdził, że w tym roku pojawiło się w dokumencie 

wiele informacji, które szczególnie w roku pandemii wskazują jak istotna jest to 

instytucja. Radny dodał, że ma nadzieję, iż  

w przyszłym roku w Raporcie znajdą się dane dotyczące wyszczepialności na COVID-19 

oraz problemy dotyczące sanepidu. Radny powiedział również o Szpitalu Powiatowym 

w Kętrzynie i odnosząc się do słów Pana Stanisława Kulasa wyjaśnił, że to nie jest tak że 

ktoś kto skończył liceum ogólnokształcące  

i jest znanym lekarzem może w tj chwili pomóc, ponieważ należy zdawać sobie sprawę, 

że to nie jest tylko nasz lokalny problem. Radny poinformował, że w tej chwili w Polsce 
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jest aktywnych 140 000 lekarzy ale brakuje ok. 45 000 lekarzy, aby spełnić normę 

Narodowego Funduszu Zdrowia, więc nie wystarczą tu same pieniądze, a o otoczenie i 

warunki pracy. Radny podkreślił informację zawartą  

w Raporcie o pozyskanych znacznych środkach zewnętrznych na kwotę ok. 7 000 000 zł 

między innymi na sprzęt do szpitala, e-usługi i walkę z COVID-19, ponadto szpital 

otrzymał od Wojewody 350 000 zł. Radny w szczególności zwrócił uwagę na 

przekazane szpitalowi przez Miasto Kętrzyn środki w kwocie 350 000 zł na zakup 

ambulansu. Radny powiedział, że współpraca na temat jedynej jednostki, która dotyczy 

wszystkich samorządów w powiecie nie powinna ograniczać się jedynie do akceptacji, 

a przykład Miasta Kętrzyn wskazuje, że należy robić w tym kierunku więcej. Radny 

powiedział, że pandemia zmieniła życie społeczności oraz funkcjonowanie szpitala, a 

jego przekształcenie w szpital zakaźny w żaden sposób nie dotyczyło decydentów 

lokalnych i była to odgórna decyzja Wojewody. Radny Krzysztof Tytman ocenił pracę 

Zarządu Powiatu i powiedział, że jest to praca harmonijna, ceni sposób i jasność 

przygotowywania uchwał i ich uzasadnienia, co jest niezwykle istotne. Ponadto zwrócił 

uwagę, że żadna z uchwał nie została uchylona przez organ nadzorczy.  

  

 Starosta Michał Kochanowski powiedział, że chce przedstawić kilka rzeczy, które 

są niepowtarzalne i  miały miejsce tylko w 2020 roku. Starosta poinformował, że kwota 

pozyskana  

z Funduszu Dróg Samorządowych to 7 800 000 zł i z tego tytułu zrealizowano 10 

projektów, również we współpracy z Gminami, z którymi współpraca układa się dobrze 

pod względem współfinansowania inwestycji drogowych lub dokumentacji. Starosta 

powiedział, że w ubiegłym roku zakończyła się realizacja projektu geodezyjno – 

kartograficznego przy zaangażowaniu środków w kwocie 2 800 000 zł, więc posiadamy 

już geoportal i bazę zasobów geodezyjnych wszystkich gmin. Starosta powiedział, że 

niektóre inwestycje rozpoczęły się w 2020 roku, ale nie zostały zaangażowane środki, w 

związku z czym nie ma o tym informacji w Raporcie. Starosta poinformował, że poza 

projektem geodezyjno-kartograficznym suma zaangażowanych środków unijnych to 

5 200 000 zł. Starosta wyjaśnił, że Powiat przywrócił dwa połączenia komunikacyjne w 

ramach funduszu autobusowego. Ponadto Starosta przypomniał o utworzeniu 

Powiatowego Ośrodka Wspierania i Rozwoju Edukacji, który łączy działania  

z zakresu doskonalenia metodycznego nauczycieli oraz poradnictwa psychologiczno – 

pedagogicznego. Starosta powiedział, że po roku funkcjonowania tej jednostki jest 

pełen podziwu dla zaangażowania Pani Dyrektor w działalność. Starosta dodał, że 

utworzony został również Dom dla Matek z Małoletnimi Dziećmi i Kobiet w Ciąży i jest 

to instytucja wypełniająca zadanie Powiatu, ale służy też innym samorządom. Starosta 

przypomniał również, że Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Kętrzynie realizuje 

budżet Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, z którego 

finansowane są likwidacja barier architektonicznych i sprzęt rehabilitacyjny, a w czasie 

pandemii było wypłacane 500 zł przez 5 miesięcy dla każdej osoby niepełnosprawnej 
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będącej uczestnikiem np. Warsztatu Terapii Zajęciowej. Kolejno Starosta powiedział, że 

Powiatowy Urząd Pracy w Kętrzynie był dysponentem i realizatorem tarczy 

antykryzysowej i wydał na pomoc w czasie pandemii ponad 16 000 000 zł. Starosta 

dodał, że kiedy rozpoczęła się pandemia Zarząd wspólnie z Dyrektorem Powiatowego 

Urzędu Pracy postanowił odciążyć Gminy przekazując pracowników w ramach robót 

publicznych ale nie oczekując zatrudnienia na miesiąc z własnego budżetu Gminy. 

Starosta poinformował, że Powiatowy Urząd Pracy wypracował 280 000 zł dochodu z 

wydawania pozwoleń na pracę cudzoziemców. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Baraniecka przekazała prowadzenie obrad 

Wiceprzewodniczącemu Rady Powiatu Piotrowi Węglarskiemu i opuściła salę.  

 

 Starosta odnosząc się do wypowiedzi przedmówców zgodził się ze zdaniem Pana 

Zbigniewa Nowaka i dodał, że wszystko jest zasługą pracowników wszystkich 

jednostek, działów i wydziałów, które podlegają samorządowi powiatu kętrzyńskiego. 

Starosta powiedział, że analizy stanu dróg są dokonywane obiektywnie poprzez 

przeglądy techniczne i takie informacje przekazuje Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych. 

 

Ad. pkt  9 

PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UDZIELENIA ZARZĄDOWI POWIATU W KĘTRZYNIE 

WOTUM ZAUFANIA 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Zarządowi Powiatu w Kętrzynie wotum zaufania, który został podjęty 

głosami 17 „za” oraz  

1 „wstrzymującym się”  i nosi numer XXXVI/299/2021 (zał. nr 5).  

 

 Starosta Michał Kochanowski podziękował i powiedział, że dla Zarządu Powiatu 

jest to duże wyróżnienie i uzyskanie kredytu zaufania od radnych. Starosta 

podziękował Sekretarz Powiatu Joannie Mazurowskiej oraz Skarbnikowi Bogusławowi 

Lichockiemu za opracowanie dokumentu oraz za głos mieszkańców naszego powiatu w 

dyskusji. Ponadto Starosta powiedział, że Zarząd zobowiązuje się do dalszej ciężkiej 

pracy jeszcze w tym roku i kolejnym.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Piotr Węglarski zamknął dyskusję w tym punkcie 

obrad  

i zarządził 15 minut przerwy.  

 

Ad. pkt 10 

ROZPATRZENIE SPRAWOZDANIA FINANSOWEGO WRAZ ZE SPRAWOZDANIEM  
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Z WYKONANIA BUDŻETU POWIATU KĘTRZYŃSKIEGO ZA 2020 R. I PODJĘCIE 

UCHWAŁY W SPRAWIE ICH ZATWIERDZENIA ORAZ UCHWAŁY W SPRAWIE 

ABSOLUTORIUM DLA ZARZĄDU POWIATU W KĘTRZYNIE ZA 2020 R. 

 Po wznowieniu obrad Wiceprzewodniczący Piotr Węglarski poinformował, że na 
salę powróciła Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Baraniecka, której przekazał 
prowadzenie posiedzenia. 

 
a) przedstawienie przez Zarząd Powiatu w Kętrzynie sprawozdania finansowego 

wraz ze  

sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2020 r. oraz 

informacji  

o stanie mienia Powiatu Kętrzyńskiego 

 

Obrady opuścił radny Jarosław Podgórski. 

 

Członek Zarządu Powiatu w Kętrzynie Alina Janiszewska odczytała Uchwałę Nr 

804/2021 Zarządu Powiatu w Kętrzynie z dnia 29 kwietnia 2021 roku w sprawie 

przyjęcia sprawozdania finansowego Powiatu Kętrzyńskiego za 2020 rok (zał. nr 6), 

Uchwałę Nr 781/2021 Zarządu Powiatu  

w Kętrzynie z dnia 24 marca 2021 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania rocznego z 

wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2020 rok (zał. nr 7) oraz Uchwałę Nr 

814/2021 Zarządu Powiatu  

w Kętrzynie z dnia 20 maja 2021 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr 781/2021 Zarządu 

Powiatu  

w Kętrzynie z dnia 24 marca 2021 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania rocznego z 

wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za rok 2020 (zał. nr 8). Następnie Pani 

Alina Janiszewska odczytała Uchwałę Nr 780/2021 Zarządu Powiatu w Kętrzynie z 

dnia 24 marca 2021 r. w sprawie przyjęcia informacji o stanie mienia Powiatu 

Kętrzyńskiego za rok 2020 (zał. nr 9).  

 

Radna Alina Janiszewska poinformował, że załączniki do przedstawionych 

uchwał radni otrzymali mailem.  

 

Radni nie zgłosili uwag.  

 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2020 r. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Piotr Węglarski odczytał Uchwałę RIO.IV-

0120-153/21 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z 

dnia 19 kwietnia 2021 roku  
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w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Kętrzynie 

sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za rok 2020 (zał. nr 10).  

 

c) odczytanie przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie 

stanowiska tej komisji o sprawozdaniu finansowym wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2020 r. oraz uchwały tejże komisji o 

wniosku w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kętrzynie z tytułu 

wykonania budżetu za 2020 r. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie Bartosz Walewski 

odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie w sprawie 

absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kętrzynie za rok 2020 wraz z Uchwałą Nr 

1/2021 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu  

w Kętrzynie z dnia 11 maja 2021 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu w Kętrzynie za 2020 rok (zał. nr 11).  

 

d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie w sprawie absolutorium dla Zarządu 

Powiatu w Kętrzynie z tytułu wykonania budżetu za 2020 r. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Mirosław Bobrowski odczytał Uchwałę 

RIO.IV-0120-194/21 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Olsztynie z dnia 28 maja 20201roku  

w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kętrzynie w 

sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Kętrzynie za 2020 rok (zał. nr 

12).  

 

e) dyskusja Radnych Powiatu Kętrzyńskiego dotycząca rozpatrzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego 

za 2020 r. 

 

Jako pierwszy głos zabrał radny Jan Adamowicz, który powiedział, że zarówno 

sprawozdanie finansowe jak i sprawozdanie z wykonania budżetu oraz informacja o 

stanie mienia są kwintesencją wszystkiego o czym dziś mówiliśmy, ponieważ skoro 

rozpatrzyliśmy dziś Raport o stanie Powiatu Kętrzyńskiego w roku 2020 i oceniliśmy 

go bardzo dobrze to te sprawozdania nie mogą zostać ocenione inaczej. Radny 

dodał, że wszystkie zmiany w budżecie, jakie nastąpiły w ciągu roku na wniosek 

Zarządu Powiatu były zawsze opiniowane pozytywnie przez Komisję Budżetu. Radny 

zawnioskował o przyjęcie sprawozdań.  

Starosta Michał Kochanowski powiedział, że nad pewnymi wartościami należy 
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się dłużej pochylić, dlatego przedstawił zebranym prezentację omawiając 

poszczególne wartości: 

- dochody ogółem – 107 519 263, 72 zł, 

- wydatki ogółem – 97 636 140, 51 zł, 

- nadwyżka – 9 883 123, 21 zł. 

 Starosta poinformował, że nie można mieć uwag, że dochody zostały wykonane 

w ponad  

105 % od kwoty zakładanej w planie na 2020 rok, ale przy wydatkach majątkowych i 

bieżących należy się zastanawiać, dlaczego nie zostały wykonane na planowanym 

poziomie 121 000 000 zł. Starosta wyjaśnił, że wydatki ogółem wykonano na poziomie 

80%, w tym wydatki bieżące – 83%, a główną przyczyną niewykonania wydatków 

bieżących w blisko 100 % była realizacja projektów unijnych, gdzie z planowanych 20 

projektów zrealizowano 17. Starosta poinformował, że wydatki majątkowe zostały 

wykonane na poziomie 73%, a główną przyczyną niewykonania wydatków 

majątkowych było niezrealizowanie projektu dotyczącego remontu bloku 

operacyjnego, ponieważ inwestycje drogowe wykonane są na poziomie 94%. 

Następnie Starosta przedstawił strukturę dochodów Powiatu  

i poinformował, że 51 270 723 zł są to środki z subwencji, z czego 26 000 000 zł to 

subwencja oświatowa, ale znajduje się tam też część wyrównawcza i równoważąca. 

Starosta wyjaśnił, że część równoważąca subwencji ogólnej stanowi element 

redystrybucji środków finansowych pomiędzy jednostki samorządu terytorialnego tego 

samego szczebla i tutaj bierze się pod uwagę np. długość dróg powiatowych i wydatki 

realizowane na rodziny zastępcze, natomiast subwencja wyrównawcza dzieli się na 

część podstawową i uzupełniającą, na które wpływ ma procent dochodów 

podatkowych na jednego mieszkańca i stopa bezrobocia. Starosta powiedział, że 

dochody w ramach Funduszu Dróg Samorządowych i Rządowego Funduszu Inicjatyw 

Lokalnych to 19 000 000 zł, dotacje – 17 000 000 zł,  

a podatek PIT i CIT tylko 11 000 000 zł. Starosta wyjaśnił, że jest to zaledwie 10% 

budżetu Powiatu, które można następnie realizować w wydatkach według własnego 

uznania. Starosta przedstawił kwoty dochodu z PIT w latach ubiegłych: 

- 2016 rok – 8 500 000 zł; 

- 2017 rok – 9 200 000 zł; 

- 2018 rok – 10 100 000 zł; 

- 2019 rok – 11 130 000 zł. 

Starosta podsumowując te dane powiedział, że od 2016 roku do 2019 roku dochody z 

PIT rosły, natomiast w 2020 roku nastąpił ich spadek do 10 500 000 zł, ale to nie 

pandemia była główną przyczyną tego spadku ale też zmiany w systemie podatkowym. 

Starosta przypomniał, że część oświatowa subwencji to 26 000 000 zł, a wydatki na 

oświatę to 32 000 000 zł, czyli do otrzymywanych  

z subwencji 26 000 000 zł Powiat dokłada jeszcze środki z PIT i CIT, aby osiągnąć 

poziom wydatków na oświatę. Starosta wyjaśnił, że właśnie dlatego pewne inwestycje 
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są zapisywane w budżecie  

z zastrzeżeniem, że będą realizowane tylko wtedy, gdy zostaną pozyskane środki 

zewnętrzne. Kolejno Starosta odniósł się do pięciu parametrów, a mianowicie 

poinformował, że udział nadwyżki operacyjnej planowany był na poziomie 3,5%, a 

udało się wykonać na poziomie 14,69%, co jest bardzo pozytywnym wskaźnikiem. 

Kolejno Starosta powiedział, że obciążenie wydatków bieżących wydatkami na 

wynagrodzenia i pochodne planowane było na poziomie 57%, a wykonanie wynosiło 

ponad 63%, co nie jest złym wskaźnikiem, ponieważ jeśli spadły wydatki bieżące to 

nawet utrzymując wydatki na wynagrodzenia na tym samym poziomie wskaźnik 

procentowo wzrośnie. Kolejno Starosta powiedział  

o wskaźniku samofinansowania się i wyjaśnił, że planowany był na poziomie 51,89%, a 

wykonano na poziomie 133%. Starosta odnosząc się do wskaźniku długu 

poinformował, że planowano zaciągnięcie kredytu w wysokości 17 000 000 zł, ale 

ostatecznie kredyt został zaciągnięty w kwocie 8 000 000 zł, więc wskaźnik długu 

planowano na poziomie 36,14%, a wykonany został na poziomie 26,02%. Starosta 

powiedział również, że obciążenie dochodów ogółem obsługą zadłużenia zmalało, 

ponieważ plan był na poziomie 3,59%, a ostateczne wykonanie to 2,83%. Starosta 

powiedział, że budżet roku 2020 wskazuje na Powiat w dobrej kondycji, który mógł 

realizować wiele zadań inwestycyjnych dzięki dodatkowym środkom zewnętrznym oraz 

zwiększeniu dochodów majątkowych, ponieważ dochody majątkowe w strukturze 

dochodów w 2020 roku to 22 %, przy czym w poprzednich latach oscylowały w 

granicach 11%. 

 Radny Ryszard Kawczyński serdecznie pogratulował Zarządowi Powiatu i 

powiedział, że jest bardzo zadowolony, a wręcz patrząc na pracę i sposób zarządzania 

majątkiem Powiatu, bycie w Radzie Powiatu jest przyjemnością. Radny dodał, że cieszy 

się z tego, że Powiat rozwija się w taki sposób, budowane są drogi, finansuje się rozwój 

szkół oraz inwestuje w Szpital Powiatowy w Kętrzynie, który jest w tej chwili nadzieją 

dla ludzi, którzy bardzo potrzebują opieki zdrowotnej. Kończąc wypowiedź radny 

zaznaczył, że przedstawianie pewnych wartości nie jest prawdziwe ponieważ należy 

zdawać sobie sprawę, że niewydane 9 000 000 zł na blok operacyjny lub mniejsze 

wydatki bieżące powodują inną statystykę w budżecie, ale ogólnie radny stwierdził, że 

Powiat idzie w dobrym kierunku.  

 Radny Łukasz Wiśniewski powiedział, że jako wieloletni samorządowiec nie 

może pogodzić się  

z sytuacją np. przydzielania środków rządowych. Radny powiedział, że Powiat może się 

cieszyć, że jako samorząd otrzymuje duże środki i może wydatkować  je racjonalnie, 

sensownie ale nieklarowne  

i nieczytelne są zasady podziału tych środków, nie ma możliwości odwołania się lub 

zapoznania z listą rankingową, co powoduje wypaczenie dzielenia środków. Radny 

dodał, że jeśli ma to spowodować powrót naczelników gmin i „zwijania” samorządów 

to radny nie widzi siebie w tym kierunku jako samorządowca, ale życzy Powiatowi 
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Kętrzyńskiemu, aby dalej rozwijał się tak jak do tej pory. 

 

Z uwagi na brak kolejnych głosów w dyskusji Przewodnicząca przeszła do następnego 

punktu obrad.  

 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2020 rok 

 

Przewodnicząca Rady przeszła do realizacji kolejnego punktu obrad dotyczącego 

podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2020 rok. W tym 

miejscu Przewodnicząca zapytała Przewodniczących Komisji stałych o opinię na 

temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.  

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie obrad. 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. Przewodnicząca zamknęła dyskusję i przeszła do 

przeprowadzenia głosowania. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Powiatu Kętrzyńskiego za 2020 rok, który został podjęty 17 głosami „za” 

oraz 1 „wstrzymującym się” i nosi numer XXXVI/300/2021 (zał. nr 13).  

 

g) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kętrzynie z 

tytułu wykonania budżetu za 2020 rok 

 

Przewodnicząca Rady zapytała Przewodniczących Komisji stałych o opinię na 

temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne.   

 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie obrad. 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. Przewodnicząca zamknęła dyskusję i przeszła do 

przeprowadzenia głosowania. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kętrzynie z tytułu wykonania budżetu za 

2020 rok, który został przyjęty głosami 17 „za” oraz 1 „wstrzymującym się” i nosi 

numer XXXVI/301/2021 (zał. nr 14).  
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Ad. pkt 11 

PODJĘCIE UCHWAŁ 

Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu posiedzenia, a mianowicie 
podjęcia przewidzianych w porządku obrad XXXVI sesji Rady Powiatu uchwał w 
sprawach: 

a) zmiany składu osobowego Komisji Budżetu, Promocji, Transportu, 
Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu w Kętrzynie 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że projekt uchwały nie był 
opiniowany przez komisje stałe. 

 Następnie Przewodnicząca poinformowała, że w skład Komisji Budżetu, 
Promocji, Transportu, Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu w 
Kętrzynie wstępuje radny Leszek Marek Szewczuk. Przewodnicząca odczytała 
proponowany skład: 

1. Jana Adam Adamowicz – przewodniczący 
2. Ryszard Kawczyński 
3. Leszek Marek Szewczuk 
4. Michał Kochanowski 
5. Mirosław Boborowski 
6. Jarosław Pieniak 

 

 Przewodnicząca zapytała radnego Leszka Marka Szewczuka czy wyraża zgodę 
na wstąpienie do Komisji Budżetu, Promocji, Transportu, Infrastruktury, Rolnictwa i 
Ochrony Środowiska Rady Powiatu w Kętrzynie. Radny wyraził zgodę.  

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w 
Kętrzynie  
w sprawie Budżetu, Promocji, Transportu, Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska Rady Powiatu w Kętrzynie, który został podjęty jednogłośnie głosami 18 
„za” i nosi numer XXXVI/302/2021 (zał. nr 15). 

 

b) nadania Statutu Powiatowemu Domowi Dziecka w Reszlu 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o 
opinie na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Radny Jan Adamowicz poinformował, że podczas posiedzenia Komisji Budżetu 
padło wiele wątpliwości czy ten Statut powinien być przyjmowany. Dodał, iż ma 
nadzieję, że zostanie udzielona odpowiedź.  

 Starosta Michał Kochanowski powiedział, że za chwilę odda głos Pani mecenas, 

ale chce powiedzieć, że taka forma konsultowana była z Wydziałem Polityki Społecznej 

Urzędu Wojewódzkiego, który sprawuje nadzór nad placówkami opiekuńczo-
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wychowawczymi i jednym z argumentów na nadanie nowego Statutu było to, że 

Powiatowy Dom Dziecka w Reszlu działał na podstawie przepisów ustawy o pomocy 

społecznej, a od 2012 roku wszystkie placówki opiekuńczo-wychowawcze działają na 

podstawie nowej ustawy, która wówczas weszła w życie tj. ustawy o wspieraniu 

rodziny i systemu pieczy zastępczej.  

 Mecenas Ewelina Łukaszewicz poinformowała, że zgodnie z Rozporządzeniem 

określającym zasady techniki prawodawczej, w sytuacji gdy zmiany w akcie prawa 

miejscowego miałyby być liczne,  

a uchwała poprzednio byłaby już wielokrotnie nowelizowana, gdy zmiany w uchwale 

miałyby naruszać jej konstrukcję lub spójność, zasadnym jest podjęcie nowej uchwały, 

a nie zmienianie już istniejącej. Mecenas dodała, że w związku z powyższym został 

przygotowany nowy akt, a poprzedni zostaje uchylony. 

 Radny Ryszard Kawczyński powiedział, że będzie głosował przeciw. Radny 

wyjaśnił, że jest radnym już trzeci rok i nie pamięta aby Statut był zmieniany i nie sądzi, 

aby był zmieniany wcześniej, więc przytoczone argumenty  nie są zasadne. Radny 

dodał, że zmiana ustawy, która jest podstawą funkcjonowania placówki jest tylko 

modyfikacją w poszczególnych punktach Statutu i w takich przypadkach przyjmuje się 

tekst jednolity.  

 Radny Krzysztof Tytman powiedział, że rozumie przedstawione argumenty i 

chciałby dowiedzieć się czy wybór jednej z przedstawionych form wprowadzenia 

modyfikacji w obecnym Statucie zmienia w jakiś sposób wartość tego dokumentu, czy 

mówimy tylko o formalnych kwestiach. 

 Radny Ryszard Kawczyński wyjaśnił, że uważa, iż bardzo ważna jest trwałość 

przepisów prawnych. Dodał, że z punktu formalnego organ prowadzący nadaje Statut 

jednostce w momencie jej powołania. 

 Starosta powiedział, że jedna i druga propozycja jest prawidłowa, ale biorąc pod 

uwagę,  

że będzie to weryfikował Wydział Polityki Społecznej Urzędu Wojewódzkiego i 

zasugerował taką formę to nie ma powodów, aby to zmieniać.  

 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w 

Kętrzynie  
w sprawie nadania Statutu Powiatowemu Domowi Dziecka w Reszlu, który został 
podjęty głosami  
16„za”, 1 „przeciw” oraz 1 „wstrzymującym się” i nosi numer XXXVI/303/2021 (zał. nr 
16). 

 

c) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w 
Reszlu za rok 2020 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o 
opinie na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 
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Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu w 
Kętrzynie  
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w 
Reszlu za rok 2020, który został podjęty jednogłośnie głosami 18 „za” i nosi numer 
XXXVI/304/2021 (zał. nr 17). 

 

d) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Szpitala Powiatowego w 
Kętrzynie za rok 2020 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o 
opinie  
na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu  
w Kętrzynie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Szpitala 
Powiatowego w Kętrzynie za rok 2020, który został podjęty głosami 17 „za” oraz 1 
„wstrzymującym się”  i nosi numer XXXVI/305/2021 (zał. nr 18). 

 

e) przedłużenia terminu do załatwienia skargi na działania Szpitala 
Powiatowego  
w Kętrzynie 

 

Na wstępie Przewodnicząca poinformowała, że na posiedzeniach komisji stałych 
został przedstawiony powód przedłużenia terminu skargi i została ona skierowana do 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w celu rozpatrzenia.   

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o 
opinie  
na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

 
Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady 

Powiatu  
w Kętrzynie w sprawie przedłużenia terminu do załatwienia skargi na działania 
Szpitala Powiatowego w Kętrzynie, który został podjęty głosami 17 „za” oraz 1 
„wstrzymującym się” i nosi numer XXXVI/306/2021 (zał. nr 19). 

 

f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 
2021 – 2035 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o 
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opinie  
na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Starosta Michał Kochanowski zgłosił autopoprawkę Zarządu Powiatu Kętrzynie z 
dnia 24 czerwca 2021 r. do projektu uchwały Rady Powiatu w Kętrzynie w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2021 – 2035 
(zał. nr 20). 

Starosta wyjaśnił, że niezbędne jest wprowadzenie zmian autopoprawką z uwagi 
na to, że dopiero w tym tygodniu wpłynęła decyzja o dodatkowych środkach 
finansowych skierowanych do Domu Pomocy Społecznej. Następnie Starosta odczytał 
zmiany zawarte w autopoprawce. 

Przewodnicząca zapytała radnych, czy ktoś zgłasza sprzeciw aby poddać pod 
głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

 
Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady 

Powiatu  
w Kętrzynie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Kętrzyńskiego na lata 2021 – 2035 wraz z autopoprawką, który został podjęty głosami 
17 „za” oraz 1 „wstrzymującym się” i nosi numer XXXVI/307/2021 (zał. nr 21). 

 
 
g) zmian w budżecie powiatu na rok 2021 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o 
opinie  
na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Starosta Michał Kochanowski zgłosił autopoprawkę Zarządu Powiatu w Kętrzynie z 
dnia 24 czerwca 2021 r. do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 
rok 2021 i przedstawił zawarte  
w niej zmiany (zał. nr 22). 
 

Przewodnicząca zapytała radnych, czy ktoś zgłasza sprzeciw aby poddać pod 
głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

 
Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu  
w Kętrzynie w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2021 wraz z autopoprawką, 
który został podjęty jednogłośnie głosami 18 „za” i nosi numer XXXVI/308/2021 (zał. 
nr 23). 
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h) zwiększenia kwoty dotacji celowej udzielonej Gminie Miejskiej Kętrzyn na 
realizację zadania publicznego polegającego na zimowym utrzymaniu dróg 
kategorii powiatowej położonych na terenie Miasta Kętrzyn 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o 
opinie  
na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

 
 Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Powiatu  
w Kętrzynie w sprawie zwiększenia kwoty dotacji celowej udzielonej Gminie Miejskiej 
Kętrzyn na realizację zadania publicznego polegającego na zimowym utrzymaniu 
dróg kategorii powiatowej położonych na terenie Miasta Kętrzyn, który został 
podjęty głosami 17 „za” oraz 1 „wstrzymującym się” i nosi numer XXXVI/309/2021 
(zał. nr 24). 
 

Ad. pkt 12 

PRZYJĘCIE PROTOKOŁU 

Przewodnicząca poinformowała, że projekt protokołu został przesłany radnym w 

wersji elektronicznej i zapytała, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić poprawki. 

Radni nie zgłosili poprawek do protokołu. 

Następnie Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z: 

 XXXV sesji Rady Powiatu w dniu 27 maja 2021 r. – przyjęty  jednogłośnie 

głosami  

16 „za”. 1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu. 

 

Ad. pkt 13 

ZAKOŃCZENIE SESJI RADY POWIATU W KĘTRZYNIE 

W wyniku wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca Rady zamknęła XXXVI 

sesję  

VI kadencji Rady Powiatu w Kętrzynie o godzinie 15:35. 

 

 

 

Protokołowała: 

M. Filipiak 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu 
w Kętrzynie 

 
/-/   Urszula Baraniecka 


